
 

 

 

 

Schriftelijke vragen (art 42) 

Zorgen over toenemend gebruik van vapes onder de Woerdense jongeren 
 
Wettelijk is geregeld dat de e-sigaret/vape alleen verkocht mag worden aan personen 
vanaf 18 jaar. Uit diverse onderzoeken is gebleken dat vape-gebruik ernstige schade aan 
de hersenen en organen kan veroorzaken. Vapen is net als roken zeer verslavend. Vanaf 1 
januari 2024 is het ook niet meer toegestaan om vapes met een smaak en de zoete variant 
van de e-sigaret te verkopen om het gebruik te ontmoedigen. 
De afgelopen maanden is in diverse media aandacht besteed aan het sterk toenemende 
gebruik van vapes onder jongeren, o.a. op en rondom de middelbare scholen. Jongeren 
moedigen elkaar aan tot gebruik. Ondanks het verkoopverbod is de illegale verkoop aan 
jongeren onder de 18 en van vapes met een smaakje niet afgenomen. Online verkoop en 
dealen in en rondom de school, bijvoorbeeld via snapchat, is aan de orde van de dag. Zelfs 
scholieren die honderden euro's per week verdienen aan de illegale verkoop van vapes. 
Maar ook winkeliers schijnen nog steeds vapes/e-sigaretten met een smaakje te verkopen, 
ook aan jongeren onder de 18. Handhaving vanuit de NVWA laat volgens berichten in de 
media te wensen over.  
Helaas is het toenemende gebruik van vapes onder jongeren ook in Woerden sterk 
toegenomen. Dat blijkt uit een artikel in het AD van 31 mei jl. Zo'n 240 Woerdense 
jongeren steken minstens één keer per week een e-sigaret/vape op. Dat blijkt uit de 
analyse van cijfers van de GGD'en en het RIVM. Dat is 7,3% van alle jongeren, tegen 0,6% 
vier jaar geleden. 110 kinderen vapen zelfs dagelijks.  
 
Het CDA Woerden maakt zich ernstige zorgen over deze ongewenste ontwikkeling en heeft 
daarom de volgende vragen aan het College van burgemeester en wethouders: 
 
1. Herkent het college het beeld uit de media over het sterk toenemende gebruik van e-

sigaretten/vapes onder de Woerdense jongeren? Zo ja, deelt het college dan de zorg 
van de CDA-fractie? 
 

2. In het uitvoeringsplan van de Maatschappelijke Agenda 2023-2027 is voor 2024 een 
bedrag van 6.400 euro opgenomen voor preventieve voorlichting middelengebruik 
(roken/vapen). Volgens de jaarstukken 2023 heeft de gemeente meegedaan met 
Stoptober. Middels de 'Stoptober bal' ging het jongerenwerk in gesprek met jongeren 
over roken en vapen. Dat is mooi. Maar is het college van mening dat dit voldoende is 
om het ongewenste en sterk toenemende gebruik van vapes onder de Woerdense 
jongeren tegen te gaan? Zo nee, wat kan nog meer gedaan worden vanuit de kant van 
de gemeente? Bijvoorbeeld aan voorlichting of handhaving. Bent u dan bereid om meer 
te gaan doen?  

 

3. Het dealen en gebruik van vapes in en rondom de middelbare scholen is echt een punt 
van zorg. Hebt u hierover contact met de schoolbesturen? Wat doen de schoolbesturen 
al aan preventie en voorlichting? Is meer mogelijk? Zo ja, wat dan? O.a. in 
samenwerking met de gemeente of andere instanties? 

 



4. Deelt u het in de media geschetste beeld dat winkeliers e-sigaretten en vapes aan 
jongeren onder de 18 verkopen en/of e-sigaretten/vapes met een smaakje? Speelt dit 
ook in Woerden? Zo ja, wat doet u daar dan aan? En wat zou u hier eventueel nog 
meer aan kunnen doen? 

 
In afwachting van de beantwoording. 
 
De fractie van het CDA, 
 
Rumo van Aalst, raadslid 
 


